
BRMG0063 / KSSiOZ / 4 / 06 

PROTOKÓŁ  NR IV / 04/ 01 /  2007 

Z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 

Które odbyło się w dniu 11 stycznia  2007 r. o godz. 13.oo 
w sali 003  Nowy Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz.13.oo. 

Obecność; 

Na  stan  siedmiu  (  7  )  członków  Komisji,  w  posiedzeniu 
uczestniczyło siedmiu, czyli było quorum do podejmowania prawidłowych 
opinii i wniosków. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny  Jacek  W.  Teodorczyk  – 
Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Ochrony  Zdrowia 
RMG. 

Po powitaniu zebranych powiedział, że: 

Projekt  porządku  obrad  Komisji,  członkowie  otrzymali  do  skrytek  w 
ustawowym terminie – 7 dni. 

Czy Państwo radni mają uwagi do tak przedstawionego porządku obrad? 

Ponieważ  nie  było  innych  zmian,  uwag  do  porządku  obrad 
Przewodniczący  Komisji  poddał  pod  głosowanie  przyjęcie  porządku 
obrad Komisji. 

Porządek posiedzenia Komisji został przyjęty – jednogłośnie – 
7 głosami „ za” 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 3 do protokołu.



2 

PUNKT  1 

Desygnowanie  przedstawicieli Komisji spraw Społecznych i 
Ochrony Zdrowia RMG do uczestnictwa w zespole ds. 

rozpatrywania wniosków o przyznanie dofinansowania ze 
środków PFRON organizacji sportu, kultury, rekreacji i turystyki 

dla osób niepełnosprawnych oraz zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny oraz dwóch przedstawicieli do uczestnictwa w 

zespole ds. rozpatrywania wniosków o przyznanie 
dofinansowania ze środków PFON na likwidację barier 

architektonicznych 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Do  naszej  komisji  wpłynęło  pismo  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej  w  sprawie  wytypowania  po  dwóch  przedstawicieli  naszej 
komisji  do  uczestnictwa  w  zespole  ds.  rozpatrywania  wniosków  o 
przyznanie  dofinansowania  ze  środków  Państwowego  Funduszu  Osób 
Niepełnosprawnych  organizacji  sportu,  kultury,  rekreacji  i  turystyki  dla 
osób niepełnosprawnych oraz zaopatrzenia w sprzęt  rehabilitacyjny oraz 
dwóch  przedstawicieli  Komisji  do  uczestnictwa  w  Zespole  ds. 
rozpatrywania  wniosków  o  przyznanie  dofinansowania  ze  środków 
Państwowego  funduszu  Rehabilitacji  Osób  niepełnosprawnych  na 
likwidację barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych. 
Pismo stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Proszę o zgłaszanie kandydatur. 

Radny Mirosław Zdanowicz – członek Komisji 
Zgłaszam  do pierwszego zespołu Panią radną Marię Krzaklewską 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Zgłaszam Pana  radnego Mirosława Zdanowicza,  a  do  drugiego  zespołu 
zgłaszam Pana Radnego Lecha Kaźmierczyka i swoją kandydaturę.. 
Czy są inne kandydatury? Czy zgłoszeni radni wyrażają zgodę? Skoro nie 
ma innych kandydatur i zgłoszeni radni wyrażają zgodę, to kto z Państwa 
Radnych jest za zgłoszonymi  kandydaturami? 

Komisja  –  jednogłośnie  –  7  głosami  „za”  wytypowała  jako  swoich 
przedstawicieli do pierwszego zespołu: Panią Radną Marię Krzaklewską 
i Pana Radnego Mirosława Zdanowicza. 
Do  drugiego  zespołu:  Pana  Radnego  Lecha  Kaźmierczyka  i  Pana 
Radnego Jacka W. Teodorczyka.



3 

PUNKT  1 A 

Desygnowanie przedstawiciela Komisji do składu Gdańskiej 
Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

Przewodniczący Komisji radny  Jacek Teodorczyk 
Do naszej Komisji wpłynęło pismo od Pani Wiceprezydent Miasta Gdańska Pani 
Katarzyny Hall    o  desygnowanie  naszego  przedstawiciela  Komisji  do  pracy w 
Gdańskiej  Radzie  Działalności  Pożytku  Publicznego.    Rada  ma  charakter 
doradczoopiniujący  oraz    inicjatywny  w  zakresie  działań  dotyczących 
organizacji pozarządowych. Udział w pracach Rady wyraził zgodę Pan Radny 
Lech Kaźmierczy. 
Pismo stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Czy  są  inne  kandydatury?  Skoro  nie  ma,  to  kto  jest  z  Państwa  Radnych  za 
kandydaturą Pana Radnego Lecha Kaźmierczyka? 

Komisja  –  jednogłośnie  7  glosami  ‘za’    wytypowała  jako  swojego 
przedstawiciela do prac w Gdańskiej Radzie Działalności Pożytku Publicznego 
 Pana Radnego  Lecha Kaźmierczyka. 

PUNKT  2 

Opiniowanie projektów uchwał, które wpłynęły 
do Komisji 

1 )  Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia 

nieokreślonej imiennie rodzinie polskiego pochodzenia 
repatriowanej z Kazachstanu, lub innej republiki środkowo 
azjatyckiej byłego ZSRR na czas nieokreślony   Druk nr 57 

Pani Teresa Kleger – Rudomino – Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich 
Zreferowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  57,  który  stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Podziękował  za  przedstawienie  projektu  uchwały  i  otworzył  dyskusję,  w  której 
głos zabrał:
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Radny Jarosław Gorecki – członek Komisji. 
Panie  Przewodniczący.  Wnioskuję  o  rozważenie  możliwości  przez  Miasto 
Gdańsk  zwiększenia przyjęcie rodzin polskiego pochodzenia   4 rodzin rodziny 
rocznie, z sugestią jednej rodziny na kwartał. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Kto z członków Komisji  jest za poparciem wniosku zgłoszonego przez radnego 
Goreckiego? 

Komisja  –  jednogłośnie  7  głosami  „za”  poparła  wniosek  zgłoszony  przez 
radnego Goreckiego. 

Przewodniczący komisji radny Jacek W. Teodorczyk 
Poddał  pod  głosowanie wniosek  za  przyjęciem  i  pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu  uchwały,  zawartej  w  druku  nr  57 wraz  z  przegłosowanym  wnioskiem 
radnego Goreckiego. 

Głosowanie: 

Komisja  –  jednogłośnie  7  głosami  „za”  –  przyjęła  i  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały RMG, zawarty w druku nr 57 – wraz z wnioskiem 
. 
Opinia Nr IV04/ 09 / 01/ 2007 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

2 )  Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia do 
realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 
społecznie użytecznych na rok 2007 roku w mieście Gdańsku  

Druk nr 60 

Pan Jarosław Formela – Kierownik RefEkon. WSS 
Zreferował  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  60,  który  stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Podziękował za przedstawienie projektu uchwały i otworzył dyskusję. 

Dyskusja: 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk. 
Mam  pytanie:  czy  są  kłopoty  z  naborem  bezrobotnych  do  pracy  i  czy  jest 
zainteresowanie  pracą?  Czy  bezrobotni  korzystają  z  oferty  jaką  proponuje 
Miasto?
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Pan  Jarosław Formela  – Kierownik RefEkonomicznego WSS 
MOPS  wytypował 560 osób, które spełniają kryteria i które korzystają z pomocy 
MOPS. Z tej liczby w roku 2006 skorzystało 164 osoby. 

Pani Maria Chudzik – Zca Dyrektora MOPS 
W dniu wczorajszym przekazaliśmy  listę  do Powiatowego Urzędu Pracy. PUP 
prowadzi ewidencję zgłoszonych osób i przydziela, a my dajemy tylko listę. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Ja rozumiem, że PUP ma kontakt z bezrobotnymi. 
Ile wynosi wynagrodzenie? 

Pani Maria Chudzik – Zca Dyrektora MOPS 
Wynagrodzenie wynosi 6.50 zł i częściowo jest dofinansowane przez PUP 
i częściowo przez Gminę. 

Po przeprowadzeniu dyskusji, w której radni nie zgłosili żadnych wniosków, ani 
poprawek  do  projektu  uchwały  zamknął  dyskusję,  Przewodniczący  Komisji 
radny Jacek Teodorczyk przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. 

Ustalenia: 

Opinia Komisji 

Głosowanie: 

Komisja  –  jednogłośnie  7  głosami  „za”  –  przyjęła  i  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały RMG, zawarty w druku nr 60 – bez poprawek. 
Opinia Nr IV 04 / 10 / 02/ 2007 stanowi załącznik nr  9  do protokołu. 

3 ) Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania 
statutu Gdańskiemu Zespołowi Żłobków jednostce budżetowej 

Miasta Gdańska    Druk nr 61 

Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskich Żłobków 
Zreferowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  61,  który  stanowi 
załącznik   nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Podziękował za przedstawienie projektu uchwały i otworzył dyskusję. 

Po  przeprowadzeniu  krótkiej  dyskusji,  w  której  radni  nie  zgłosili  żadnych 
wniosków, ani poprawek do projektu uchwały zamknął dyskusję  i przeszedł do 
zaopiniowania projektu uchwały.
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Ustalenia: 

Opinia Komisji 

Głosowanie: 

Komisja  –  jednogłośnie  7  głosami  „za”  –  przyjęła  i  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały RMG, zawarty w druku nr 61 – bez poprawek. 
Opinia Nr IV 04 / 11 / 03 / 2007 stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

4)  Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie określenia 
zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2007 roku   
Druk nr 79 

Pan Jacek Wilczewski  – Dyrektor MOPS 
Zreferował  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  79,  który  stanowi 
załącznik Nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Podziękował za przedstawienie projektu uchwały i otworzył dyskusję. 

Po  przeprowadzeniu  krótkiej  dyskusji,  w  której  radni  nie  zgłosili  żadnych 
wniosków, ani poprawek do projektu uchwały zamknął dyskusję  i przeszedł do 
zaopiniowania projektu uchwały. 

Ustalenia: 

Opinia Komisji 

Głosowanie: 

Komisja  –  jednogłośnie  7  głosami  „za”  –  przyjęła  i  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały RMG, zawarty w druku nr 79 – bez poprawek. 
Opinia Nr IV 04 / 12 / 04 / 2007 stanowi załącznik nr 13  do protokołu.
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PUNKT  3 

Przygotowanie planu pracy Komisji Spraw Społecznych i 
Ochrony Zdrowia RMG na rok 2007. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Każdy z członków komisji otrzymał proponowany terminarz posiedzeń Komisji. 
Propozycja  jest  taka,  ze  posiedzenia  naszej  komisji  odbywać  będą  się    w 
czwartki – osiem dni przed sesją i o godz. 13.oo. 
Czy członkowie mają inne propozycje? 
Skoro nie ma uwag, to kto jest za przyjęciem terminarzu posiedzeń Komisji? 

Komisja  –  jednogłośnie  7  głosami  „za”  przyjęła  zaproponowany  terminarz 
posiedzeń Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 
Terminarz stanowi załącznik  nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący komisji radny Jacek Teodorczyk 
Chcę poinformować, że MOPS przesłał nam propozycję dodatkowych tematów 
do  omówienia  na  posiedzeniach  naszej  Komisji.  Propozycje  te  uwzględnimy 
przy  przygotowaniu  planu  pracy  naszej  Komisji.  Chciałbym,  aby  każdy  z 
członków  Komisji  przygotował  również  swoje  propozycje  do  planu  pracy  na 
bieżący rok. 
Propozycje MOPS do planu pracy stanowi załącznik  nr 15 do protokołu. 

Radny Marcin Skwierawski – członek Komisji 
Uważam, że na jedno z naszych posiedzeń należałoby zaprosić przedstawicieli 
organizacji  pozarządowych.  Z  panem  radnym Kaźmierczykiem braliśmy udział 
w  posiedzeniu  komisji,  która  przyznawała  im  granty  i  w  rozmowie  z  nimi 
powiedzieli, że oczekiwali by od nas abyśmy pomogli im w ich funkcjonowaniu. 
Prosiłem, aby przygotowali nam zakres, czego od nas oczekują. Podaje to jako 
przykład, ze możemy się też tymi sprawami zająć. 

Przewodniczący komisji radny Jacek Teodorczyk. 
Wszystkie  wnioski  jakie  Państwo  przedstawicie  zbierzemy  i  spotkamy  się 
wspólnie z Panem radnym Gorecki, Panem radnym Skwierawski i przygotujemy 
plan pracy naszej komisji.
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PUNKT  4 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 

Przewodniczący  Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Do  naszej  Komisji  wpłynęło  pismo  Gdańskiego  Komitetu  Obywatelskiego  w 
sprawie poparcia ich wniosku w uzyskaniu pomieszczenia przy ul. Powstańców 
Warszawskich 25 po byłej bursie. 
Pismo stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Jest  to  jedyny  podmiot,  który  w  zakresie  przygotowywania  posiłków 
współpracuje  z  MOPSem.  Jest  to  organizacja,  która  w  szczególnie  trudnych 
sytuacjach począwszy od powodzi poprzez wspieranie dożywiana w szkołach, 
bezdomnych  w  każdych  przypadkach  sobie  radzi  i  zasługuje  na  to,  aby  ją 
wspierać. Wiem,  że  mają  kłopoty  w  zakresie  zaplecza  kuchennego.  Chcieliby 
rozwijać swoją działalność i warto stworzyć  im ku  temu warunki. Czy akurat  ta 
lokalizacja, czy inna, to jest kwestia otwarta. 
Z tego co wiem, to Gdańskiemu Komitetowi Obywatelskiemu zależy na tym aby 
pozyskać nowe miejsce do przygotowywania posiłków. 
Myślę, że bez rozmów ze szkołą nie powinno się tego typu decyzji podejmować. 

Radny  Mirosław Zdanowicz   członek Komisji 
Uważam,  że  powinniśmy  poprzeć  wniosek  Gdańskiego  Komitetu 
Obywatelskiego  w  kwestii  funkcjonowania    kuchni  przy  ul.  Powstańców 
Warszawskich 25. 

Radny Jarosław Gorecki – członke Komisji 
Funkcjonowanie  kuchni,  tak.  Natomiast  co  do  prowadzenia  działalności,  to 
należałoby rozpatrzyć w kwestii uciążliwości dla otoczenia. 

Radny Jacek  Teodorczyk – Przewodniczący Komisji 
Gdański  Komitet  Obywatelski  zwraca  się  o  przejęcie  kuchni  i  stołówki.  Tylko 
lokal ten składa się z kuchni i stołówki. Co do kuchni  jesteśmy –  jest potrzeba 
społeczna, a co do stołówki to nie wiemy. Być może to zaspokoiłoby potrzeby, a 
jednocześnie aby na tym kultura zyskała. 
Uważam,  że  nie  należy  zmarnować  tej  substancji,  która  jest    kuchnia  –  jej 
wyposażenie  techniczne.  Co  do  stołówki  –  to  należałoby  się  skontaktować  z 
Domem  Kultury,  bo  jest  trudno  wyważyć  pewne  sytuacje.  Należałoby  się  też 
skontaktować z Wydziałem Gospodarki Komunalnej – chodzi o nakłady. Należy 
całą sprawę popilotować. My możemy poprzeć sam zamysł. 

Radny Jarosław Gorecki – członek Komisji 
Uważam,  że  należałoby  pomóc  Gdańskiemu  Komitetowi  Obywatelskiemu  w 
znalezieniu  miejsca  na  kuchnię,  ale  być  może  na  tym  terenie  bardziej  jest 
potrzebny klub. Może miasto ma takie lokale, które nadawałyby się na kuchnie. 
My  chcemy  pomóc  obydwóm  instytucjom.  W  związku  z  tym  musimy
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sformułować  wniosek,  który  byłby  na  tyle  klarowny  i  który  można  by 
przegłosować. 

Po  przeprowadzeniu  krótkiej  dyskusji,  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Ochrony 
Zdrowia zawnioskowała do Pana Prezydenta o ustosunkowanie się do pisma 
Gdańskiego Komitetu Obywatelskiego w sprawie pomocy w pozyskaniu  lokalu 
przy ul. Powstańców  Warszawskich 25  na kuchnię, w której przygotowywane 
byłyby posiłki dla mieszkańców Miasta Gdańska m.in. podopiecznych MOPSu i 
udzielenia odpowiedzi na najbliższym posiedzeniu Komisji  tj. w dniu 22  lutego 
br. 
Wniosek Nr IV – 04 / 01 / 2007 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Powyższy wniosek, Komisja przyjęła jednogłośnie 7 głosami „ za” . 

Radny Jarosław Gorecki – członek Komisji 
Panie  Przewodniczący.  Chciałbym  poruszyć  sprawę  związaną  ze 
sprywatyzowaniem całej  służby zdrowia. Miasto sprywatyzowało   przychodnie. 
Ale  są  okresy,  na  które  są  wydzierżawiane  obiekty  –  przychodnie,  są  dość 
krótkie. W czym tkwi problem? Przychodnie nie są w stanie pozyskać środków 
unijnych, bo mają na to tylko pięć lat. 

Przewodniczący Komisji radny Jacek Teodorczyk 
Jest  to  bardzo  ważna    uwaga.  Bo  dzięki  temu  niewykorzystane  pieniądze 
przepadają.    Dlatego  uważam,  że  należy  wystąpić  z  wnioskiem  do  Pana 
Prezydenta, aby zawierane umowy z przychodniami były bardziej życiowe. 
Proponuję następującą treść wniosku: 

Komisja  Spraw  Społecznych  i  Ochrony  Zdrowia  RMG  wnioskuje  do  Pana 
prezydenta  o  rozważenie  możliwości  zawierania  umów  najmu  na  lokale 
użytkowe,  w  których  działają  niepubliczne  zakłady  opieki  zdrowotnej  na  taki 
okres czasu, który umożliwi tym podmiotom pełne wykorzystanie środków 
unijnych. 

Kto z członków komisji jest za tak sformułowanym wnioskiem? 

Komisja – jednogłośnie 7 głosami „ za”  przyjęła zaproponowany wniosek. 
Wniosek Nr IV – 04 / 02/ 2007 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ponieważ  nie  było  spraw  wniesionych,  wolnych  wniosków,  Przewodniczący 
Komisji  radny  Jacek  Teodorczyk  podziękowała  wszystkim  za  przybycie  i 
zaprosiła na następne posiedzenie Komisji. 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

Przewodniczący Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

. 
Jacek W. Teodorczyk
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